
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 11. juni 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1456
For snart to år siden lovede ministeren at overveje en afgift på overløb fra renseanlæg og
en nødvendig og forstærket indsats for at sikre, at datagrundlaget kan understøtte en så-
dan afgift, jf. artiklen ”Nu skal der styr på kloakoverløb” fra ing.dk den 12. september 2019
(https://pro.ing.dk/watertech/artikel/nu-skal-der-styr-paa-kloakoverloeb-3628 ). Vil ministe-
ren på den baggrund oplyse: 1) Årsagen til at der endnu ikke foreligger et beslutnings-
grundlag, og hvornår regeringen forventer, at det vil ske?, 2) Hvilke aftaler der er skre-
vet med KL, og hvilke input ministeren har fået fra DANVA og andre aktører?, 3) Om
Skatteministeriet er involveret?, og 4) Om der vil forelægge et beslutningsgrundlag før
eller under forhandlingerne om den tredje vandplanperiode 2021-27, og om en afgift –
sammen med andre tiltag for at reducere overløb – vil indgå i forhandlingerne, så der i
efteråret kan indregnes en effekt i de kommende vandområdeplaner?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carl Valentin (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carl.Valentin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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